
 
 

 

 

 Secretaris Generaal / plv. 

Secretaris Generaal 

Directie Informatiebeleid / 

CIO 

Bureau Informatieberaad 
 

Bezoekadres: 

Parnassusplein 5 

2511 VX  Den Haag 

T  070 340 79 11 

   

www.rijksoverheid.nl 
 

Inlichtingen bij 

B.M.I. van der Linden 

Coördinerend 

Beleidsmedewerker 
 

M  0621101888 

bm.vd.linden@minvws.nl 

 
Datum 

23 oktober 2023 
 

Aantal pagina's 

6 

Correspondentie uitsluitend 

richten aan het retouradres 

met vermelding van de datum 

en het kenmerk van deze 

brief. 

 

 Pagina 1 van 6 

  

  
Betreft Informatieberaad Zorg nr 38 

Vergaderdatum en -tijd 23 oktober 2023 16:00-18:00 uur 

Vergaderplaats Muzenzaal 2 l, De Resident, VWS 

Aanwezig Norville, Abigail (voorzitter), Rouwenhorst, 

Bianca(DI/VWS), Linden, Trix van der (secretaris 

DI/VWS), Baardman, Jacqueline (GGD GHOR), 

Debruyne, Domien (ZKN), Geffen, Corine van 

(Ineen/NHG), Heldoorn, Marcel (namerns PFN), 

Janssen, Mark (NFU), Jaspar, Guus (LHV), Meurs, 

Marloes (KNGF), Notermans, Arthur (NL GGZ), 

Poolen, Aline (Actiz), Smith, Marieke (KNOV), 

Someren, Robert van (Jeugdzorg Nederland), 

Son, Arno van (ZN), Vegten, Susanne van (NVZ), 

Verberk, Iris (FMS), 
Afwezig Klunder, Ernst (VGN), Pesser, Jacco(KNMP), 

Romijn, Nico (VNG)  Rootsaert, Bianca(PPN), 

Schellekens, Arthur (PFN) 
Kopie aan  

  

  

1. Opening, verslag,  besluiten- en toezeggingenlijst   

  

1b1. Vaststellen verslag 27 maart 2023; 

Het verslag is vastgesteld.  

Naar aanleiding van het verslag: 

• Op verzoek van Corine van Geffen (InEen/NHG) wordt afgesproken dat er 
een jaarplanning komt en dat de planning van het Informatieberaad in 

principe niet meer wordt aangepast. De pSG zegt dit toe.  
• Corine van Geffen(InEen/NHG) geeft het belang aan voor een goede 

voorbereiding door de adviseurs dat de stukken eerder worden ontvangen. 
Bianca Rouwenhorst zegt toe dat de stukken minimaal twee weken van 

tevoren worden verzonden en dat de agenda zsm wordt verstuurd.   
• Iris Verberk(FMS) vraagt wanneer de evaluatie met betrekking tot deze 

nieuwe governance van het Informatieberaad wordt geagendeerd voor het 
Informatieberaad. Bianca Rouwenhorst (VWS) geeft aan dat dit op de 
agenda van het Informatieberaad van maart a.s. staat. 

• Op verzoek van Domien Debruyne (ZKN) wordt afgesproken dat de namen 
van de leden van het Informatieberaad zoveel mogelijk bij de 
desbetreffende opmerkingen worden geplaatst. Het verslag mag van hem 
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nog bondiger. 
• Guus Jaspar (LHV) vraagt wanneer de architectuurfunctie op de agenda 

van het IB staat. Bianca Rouwenhorst (VWS) geeft aan dat de inrichting 
van de architectuurfunctie op de agenda van het IB van 4 december a.s. 
staat.  

• Aline Poolen (Actiz) hoort uit haar achterban dat  Inzicht en E-overdracht 
aanvragen niet worden gehonoreerd . Bianca Rouwenhorst (VWS)vraagt 

haar of zij wil doorgeven om welke aanvragen het gaat en dan vraagt zij 

dit na bij directie LZ. 
• Arno van Son (ZN) geeft aan dat hij het proces rondom het beëindigen 

van de Architectuurboard voor verbetering vatbaar vindt en dat er in het 
IB is gesproken over het herijken van de Architectuurboard als 
onafhankelijk adviesorgaan voor het IB. Bianca Rouwenhorst (VWS) geeft 
aan dat er vorige week een Kennissessie was waar een stand van zaken 
met betrekking tot de inrichting van de architectuurfunctie is gegeven en 

dat het veld betrokken wordt bij het opstellen van het advies. De 
inrichting van de architectuurfunctie wordt geagendeerd voor het 
Informatieberaad van 4 december a.s. 
 

1b2. Concept besluiten- en toezeggingenlijst 27 maart 2023; 

Er zijn geen openstaande toezeggingen en de lijst wordt vastgesteld.  

1c.   Mededelingen.  

• De voorzitter geeft aan met bijna alle leden van het Informatieberaad te 
hebben kennisgemaakt en dat ze een goede indruk heeft van alle dromen, 
wensen en zorgen..  

• Robert van Someren (Jeugdzorg) vraagt hoe Jeugdzorg Nederland onder 
meer in verband met ontwikkeling van portals en PGO’s verbinding met 
het IZA kan krijgen. Bianca Rouwenhorst zegt toe de coördinator IZA 
thema digitale zorg en gegevensuitwisseling, Hielke van Rijn, te vragen 
contact op te nemen met hem.  

• Arno van Son (ZN) geeft aan dat hij vindt dat de oplegnotities niet het 

hele verhaal duiden en vraagt om notities met meer informatie. Wil het 
Informatieberaad haar rol als adviesorgaan goed kunnen vervullen dan 
moet het Informatieberaad op grond van de juiste informatie kunnen 
adviseren. Dit wordt toegezegd.  

• Aline Poolen (Actiz) reageert op de informatie over verplichting SNOMED 

en LOINC in de notitie Mededelingen. Zij geeft aan dat in de 
wijkverpleging Omaha system(classificatiesysteem in de LZ) wordt 

gebruikt en dat naar verluidt Omaha en SNOMED worden gekoppeld. Deze 
gegevens zijn veelal ongestructureerd en dat daarom Omaha moet worden 
afgeschaft en zij maakt zich daar zorgen over. Bianca Rouwenhorst geeft 
aan dat zij dit meeneemt. 

• Marloes Meurs (KNGF) geeft in het verlengde aan dat er veel verschillende 
classificatiesystemen worden gebruikt en zij maakt zich zorgen of die wel 
koppelen te zijn zonder dat informatie verloren gaat. Zij vraagt zich af of 

er regie komt over welk classificatiesysteem er gebruikt gaat worden. 
• Guus Jaspar (LHV) herkent dit en sluit zich hierbij aan. Hij geeft aan dat 

de sectoren elkaar daarin moeten vinden en dat de uitvoerbaarheid van 
veranderingen in het classificeren van belang is.  

• Bianca Rouwenhorst (VWS) antwoordt dat er binnenkort weer een dag is 

van houderschap van de standaarden en waar sectoren bij elkaar zitten 

om dit soort vraagstukken met elkaar door te nemen. Toegezegd wordt 
dat de ontwikkelingen terugkomen in het Informatieberaad.  

• Corine van Geffen (InEen) geeft aan dat het positief is dat er 1 lijn komt 
en dat de huisartsenzorg Legio een onderzoeksopdracht wil geven hoe dit 
op te pakken met SNOMED maar dat het tijdspad eind dit jaar/begin 
volgend jaar wel ambitieus is. Bianca Rouwenhorst (VWS) erkent dit en 
geeft aan dat het onderzoek wel uitvoerbaar moet zijn en dat dit wordt 
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afgestemd.  
• Bianca Rouwenhorst (VWS) geeft aan dat er komende woensdag nog een 

twee minuten-debat in de Tweede Kamer is over een tweetal moties van 
het CDA-lid Joba van den Berg. Deze gaan over zeggenschap, de 
notificatie verplichting en landelijk dekkende netwerken en het gebruik 
maken van ervaringen bij andere dataplatformen. Beide moties 
ondersteunen ons beleid.  

• Mark Janssen (NFU) geeft aan onder meer over Cumuluz contact te 

hebben gehad met Joba van den Berg. Hij zal met Bianca Rouwenhorst 
(VWS) schakelen om te adviseren hoe de motie uitvoerbaarder te maken.  

• Bianca Rouwenhorst (VWS) geeft aan dat er begin oktober een brief is 
gestuurd naar de Tweede kamer over een heroverweging op het PGO 
dossier. Er wordt nu een plan van aanpak opgesteld waarin wordt 
uitgegaan van een publieke generieke inzagefunctie en wat daarvan de 
consequenties zijn voor het PGO-stelsel en de realisatie hiervan. 

  

2.Regie en governance Informatieberaad Zorg  

Dirk de Wit (VWS) geeft een presentatie over de Nationale visie en strategie 

middellange termijn. Hij geeft aan dat de uitwerking van de strategie is gestart in 

april van dit jaar en dat er veel is afgestemd en gebeurt waaronder een animatie 

voor de zorgverlener waarin de visie wordt uitgelegd. Er zijn meer animaties in 

voorbereiding waaronder 1 voor de burger. Er is een portfolio van 20 programma’s 

en trajecten (waaronder IZA, WEGIZ, generieke functies) die verder worden 

uitgewerkt gemonitord. Hij geeft aan verder te willen zijn dan waar we nu staan 

maar zorgvuldigheid en draagvlak kosten tijd. Je ziet echter wel dat het begrip 

databeschikbaarheid steeds meer een thema wordt en men zich er steeds meer 

naar richt ook binnen VWS. Ook realisatie van de IZA-afspraken via de thematafel 

is een aandachtspunt. Keuzes om puntoplossingen te voorkomen, kunnen echter 

pas gemaakt worden wanneer de strategie iets verder ontwikkeld is en er een 

doelarchitectuur ligt. Er worden de komende periode nog consultatiesessies 

georganiseerd. 

In maart 2024 ligt de integrale strategie voor ter advisering in het IB. Daarna gaat 

een brief richting de Tweede Kamer hierover uit.  

In de Kennissessie van 21 november a.s. is de strategie geagendeerd. 

Afgesproken wordt dat de deelnemers aan de Kennissessie zo spoedig mogelijk 

een tussenproduct van de 0.3 versie van de strategie ontvangen die de 21e 

gepresenteerd wordt.   

Guus Jaspar (LHG) geeft aan graag betrokken te worden bij de afstemming want 

dit is tot op heden niet voldoende gebeurd. Dirk de Wit geeft aan dat hij contact 

opneemt.  

Mark Janssen (NFU) merkt op dat er keuzes gemaakt moeten worden bijvoorbeeld 

m.b.t. tot doelarchitectuur en Cumuluz. Is agendering voor het Informatieberaad 

en de kamerbrief in maart 2024 dan niet te laat? 

Bianca Rouwenhorst (VWS) stelt dat de keuzes van de nationale visie en strategie 

meer de middellange termijn betreffen. De keuze voor het transitieplan Landelijk 

dekkend netwerk ligt ter advisering voor in het Informatieberaad van 4 december 

a.s. De TK brief gaat begin volgend jaar hierover uit. 

Arthur Notermans (de Nederlandse GGZ) vraagt aandacht hoe verbinding te 

maken met hun achterban omdat draagvlak essentieel is voor een goede 

implementatie. Dirk de Wit (VWS) geeft aan dat het creëren van draagvlak voor 

het realiseren van de visie nadrukkelijk de aandacht heeft en houdt zich 

aanbevolen voor suggesties vanuit het zorgveld hiervoor. Arthur Notermans geeft 

aan dat eenduidige presentaties op ledenvergaderingen hierbij helpen.  
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Marcel Heldoorn (PFN) wil graag doorpraten over vertrouwen in 

databeschikbaarheid en het belang van een maatschappelijk draagvlak hierbij. 

Dirk de Wit (VWS) neemt contact met hem op.  

 

Arthur Notermans (de Nederlandse GGZ) vraagt wat de invloed is van AI in de 

zorg in de werkelijkheid, zie bijvoorbeeld de dataveiligheid op whatsapp en tiktok. 

Bianca Rouwenhorst (VWS) geeft aan dat we zijn gehouden aan onze eigen wet- 

en regelgeving bijvoorbeeld m.b.t. medisch beroepsgeheim. Dirk de Wit (VWS)  

vult aan dat de visie en strategie niet in beton is gegoten  

De voorzitter vat samen:   

• Het tussenproduct van de strategie wordt zo spoedig mogelijk naar de 
deelnemers van de Kennissessie van 21 november a.s. wordt gestuurd.  

• Er wordt een facultatieve sessie georganiseerd voor het Informatieberaad 
(en beleidsadviseurs) in januari 2024.  

• In de sessie is aandacht voor invulling van de regiefunctie van VWS,   
• de fasering van de strategie wordt hierin meegenomen en hoe maken we 

de strategie concreet richting het zorgveld  

 

3. Regie en governance 

IB-vertegenwoordiging in het DTO 

De beide kandidaten voor het DTO: Corine van Geffen (InEen) en Suzanne van 

Vegten (NVZ) worden benoemd als IB-vertegenwoordiging in het DTO.  

Arno van Son (ZN) wordt hartelijk bedankt voor zijn inzet in de stuurgroep V&V.  

De stuurgroep V&V wordt vanaf nu DTO met afgesproken mandaat.  

Het DTO vergadert maandelijks en voorafgaand aan het Informatieberaad.  

 

4. Stand van zaken Generieke functies.  

Bianca Rouwenhorst (VWS) geeft aan dat deze presentatie de meest recente stand 

van zaken is met betrekking tot de implementatie generieke functies. Deze is ook 

afgestemd in de expertgroepen met het zorgveld. De inhoudslijn van deze 

presentatie gaat in een brief eind november ook naar de Tweede Kamer.  

Carlo Koch (VWS) heeft, als programmamanager implementatie generieke 

functies, samen met Thomas van der Lans opdracht de generieke functies te 

realiseren ten behoeve van de IZA-afspraken. Carlo geeft een presentatie over de 

implementatie en deze wordt nog gedeeld met de aanwezigen.  

Context is de nationale visie en strategie en IZA. Er is een zestal generieke 

functies benoemd als randvoorwaardelijk voor vijf geprioriteerde 

gegevensuitwisselingen uit de WEGIZ. Opdracht van het programma is dat deze 

generieke functies landelijk en sectoroverstijgend uiterlijk in 2025 beschikbaar 

zijn, gebruikt kunnen worden en de werking daarvan structureel meerjarig 

geborgd is. De focus voor deze korte termijn (2025) is om de landelijke 

interoperabiliteit te realiseren. 

Marcel Heldoorn (PFN) vraagt aandacht voor een communicatiecampagne m.b.t. 

toestemming die zich richt op de doelgroep die dit moeilijk of niet zelf kan. 

Zorgverleners kunnen hierbij ook een rol spelen. Hij merkt ook op dat er 

verwachtingen ontstaan bij mensen terwijl nog niet alle zorgaanbieders zijn 

aangesloten bij Mitz.  

Corine van Geffen (InEen) herkent dit en doet ook de suggestie om jezelf aan te 

melden bij Mitz.  

Guus Jaspar (LHV), Aline Poolen (Actiz) ook namens Ernst Klunder (VGN) vragen 

ook aandacht om de complexiteit voor de eindgebruikers  VZVZ toetst Mitz ook op 

gebruiksvriendelijkheid voor burgers en zorgverleners. Carlo Koch zal dit signaal 

doorgeven aan VzVz. 

.    
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Marloes Meurs (KNGF) vraagt of er aandacht besteed wordt aan toestemming 

richting kinderen tussen 12-16 jaar en dat de oudertoestemming hier aan 

gekoppeld is. Bianca Rouwenhorst (VWS) geeft aan dat dit er in zit maar dat er 

wel een punt is m.b.t. identificatie en authenticatie waar een machtiging voor 

moet worden gegeven. 

Arthur Notermans (de Nederlandse GGZ) vraagt hoe de Tweede kamer hierin zit 

gezien ook verkiezingen. Zijn er risico’s? Carlo Koch (VWS) ziet hier vooralsnog 

geen belemmeringen. Kamerbreed wordt wel het belang gezien. De Tweede 

Kamer wordt meegenomen in de keuzes voor decentraal en centraal met voor- en 

nadelen. De voorzitter geeft aan dat vooral de Tweede Kamer na de verkiezingen 

aan zet is. Bianca Rouwenhorst (VWS) geeft aan dat het demissionair zijn van het 

kabinet wetgevingstrajecten wel kan vermoeilijken. Een wettelijke verplichting 

voor een voorziening gaat mede daarom niet lukken in 2025. 

Jacqueline Baardman (GGD GHOR)vraagt of publieke gezondheid hierin wordt 

meegenomen omdat de GGD GHOR bezig is met pandemische paraatheid en een 

nieuwe infrastructuur en het zou mooi zijn wanneer dit op elkaar aansluit. Carlo 

Koch (VWS) geeft aan dat vanuit het programma contacten zijn met het VWS 

programma pandemische paraatheid. 

Marcel Heldoorn (PFN) zag bij lokalisatie de pseudonimisatiedienst en vraagt of dit 

niet ook een generieke functie is, zeker ook gezien secundair gebruik. Carlo Koch 

(VWS) antwoordt dat pseudonimisering, evenals bijvoorbeeld logging en 

notificatie, als een ‘sateprikker’ door de generieke functies gaan. Hier vinden nog 

gesprekken over plaats met het ministerie van BZK en hoe deze aansluiten bij 

andere richtlijnen op dit gebied. We moeten aantonen dat we netjes met BSN om 

gaan.  

Marloes Meurs (KNGF) merkt op dat wanneer de generieke functies 

geïmplementeerd worden in de eerste lijn dat de uitwerking van de oplossingen 

niet teveel tijd en middelen mogen kosten, wil het gaan werken. 

Mark Janssen (NFU) merkt op dat Mitz de enige aanbieder voor toestemming is. 

Hij vraagt of voor meer generieke functies geldt dat er maar 1 aanbieder is als  

een soort nuts voorziening en non concurrentieel. 

Carlo Koch (VWS) antwoordt dat voor de korte termijn bestaande centrale en 

decentrale oplossingen worden gekoppeld en dat voor een langere termijn wordt 

gestreefd naar 1 toestemmingsvoorziening voor de burger. We zijn nog niet zover 

met alle generieke functies op de lange termijn. 

Bianca Rouwenhorst (VWS) geeft aan dat VWS onderzoekt in hoeverre Mitz onder 

publieke sturing kan. Voor de generieke functies Identificatie & Authenticatie is het 

Uzi-register al een nutsvoorziening en dus non concurrentieel. Ook voor andere 

generieke functies wordt deze optie overwogen. 

Arno van Son (ZN) is blij met deze uitspraak. 

Bianca Rouwenhorst (VWS) vraagt aan het Informatieberaad, VWS hierbij te 

helpen door een voorkeur uit te spreken over de sectoren heen en niet per sector.  

Aline Poolen (Actiz) stelt dat zij zich ook goed kan vinden in een keuze voor Mitz;  

de voorziening maakt niet zoveel uit, zolang het maar gebruikt kan worden over 

de sectoren heen. Keep it simpel en zorg dat het goed bruikbaar is voor alle 

gebruikers en eindgebruikers die soms niet BIG-geregistreerd zijn. Bianca 

Rouwenhorst (VWS) onderschrijft dit. 

De voorzitter geeft aan dat dit onderwerp einde eerste kwartaal 2024 weer terug 

is in het Informatieberaad. Verder worden er Kennissessies georganiseerd en is 

ook de IZA thematafel betrokken.  

 

Ter informatie 

Geen opmerkingen 
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5. Rondvraag 

Iris Verberk (FMS) geeft aan een verzoek tot afvaardiging bijvoorbeeld van NIVEL 

graag eerder te ontvangen. Verder vraagt zij of het ook mogelijk is een overzicht 

van de Kennissessies 2024 te ontvangen. Dit wordt toegestuurd.  

Corine van Geffen (In Een) sluit zich aan bij Iris omdat eerdere betrokkenheid van 

belang is voor het creëren van draagvlak binnen de achterban. Verder geeft zij 

aan dat een vertegenwoordiging van de leveranciers in het DTO zit. De voorzitter 

geeft aan dit een eerdere afspraak betreft. Dit wordt meegenomen in de evaluatie.  

Arthur Notermans (de Nederlandse GGZ) stelt dat gezien de toenemende 

schaarste op de arbeidsmarkt de transformatie en digitalisering van de zorg 

steeds belangrijker wordt en sneller moet dan we nu doen.  

De voorzitter geeft aan dat de snelheid van ontwikkelingen naar aanleiding van 

een concreet voorbeeld een goed onderwerp is om een volgende keer met elkaar 

te bespreken. Wat verwachten we van elkaar hierbij.  

 

De voorzitter sluit de vergadering om 18:00 uur onder dankzegging aan de 

aanwezigen. 

 

 

 

 

 


